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2010D37943 LIJST VAN VRAGEN – EVALUATIE 
HELIKOPTERLAAGVLIEGGEBIEDEN 

1 
Betekent het opheffen van de nachtvlieggebieden dat Defensie ook niet bij 
uitzondering ’s nachts oefenvluchten zal maken? Zo nee, bij welke 
uitzonderlijke omstandigheden kan dit wel gebeuren? 

2 
Welke laagvlieggebieden zullen extra worden belast doordat de zeven 
speciale nachtvlieggebieden (NVG) worden opgeheven? 

3 
Is gebleken dat er geen operationele nadelen verbonden zijn aan het 
opheffen van de speciale nachtvlieggebieden (NVG)? 

4 
Hoeveel laagvlieguren worden thans door Nederlandse helikopterpiloten 
in het buitenland gevlogen (op jaarbasis)? 

5 
Geeft het verlagen van het aantal laagvlieguren voor militaire helikopters 
in Nederland tot 7500 per jaar voldoende ruimte om mogelijke fluctuaties 
op te vangen? 

6 
Kan nader ingegaan worden op het besluit om pas in 2014 een volgende 
evaluatie naar de situering van de helikopterlaagvlieggebieden uit te 
voeren? In hoeverre noodzaken de genoemde ontwikkelingen rondom het 
Defensie Helikopter Commando en de Nb-wet inzake de vergunning voor 
alle militaire vliegactiviteiten in en nabij Natura 2000 gebieden, daartoe? 
De Nb-wetvergunning kan toch naar verwachting al eind 2010 worden 
aangevraagd? 

Vragen over het rapport: evaluatie van de laagvlieggebieden voor 
helikopters 

7 
Vindt er reeds enige vorm van monitoring plaats op de invloed van 
laagvliegen en/of nachtvliegen op fauna? 

8 
Op welke wijze wordt er in de praktijk rekening gehouden met de 
wetenschappelijke onzekerheid van de effecten van laagvliegen op 
soorten gezien de beperkte literatuur? 

9 
Wordt, gezien de grote kans op significante effecten bij broedvogels, 
boven Natura 2000 gebieden waar broedvogels een instandhoudingsdoel 
zijn, laagvliegen of nachtvliegen verboden? 

10 
Waarom wordt een deel van de Veluwe als nachtvlieggebied aangemerkt 
als daar de meeste gevoelige zoogdieren voor verstoring voorkomen? 
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11 
Deelt u de mening dat het vluchtgedrag van hoefdieren als gevolg van 
laagvliegen kan leiden tot meer verkeersonveiligheid? Zo ja, hoe denkt u 
dit tegen te gaan? Zo neen, waar baseert u dat op? 

12 
Deelt u de mening dat nachtvliegen boven de Veluwe kan leiden tot 
vluchtgedrag van grote hoefdieren en dus een effect kan hebben op de 
verkeersveiligheid? Zo ja, bent u van plan het nachtvlieggebied in de 
Veluwe te schrappen? Zo neen, waar baseert u dat op? 

13 
Zijn de zogenoemde «bird sanctuaries» sinds de jaren «70 bijgesteld? Zo 
ja, op basis van welke informatie? Zo neen, op welke wijze wordt er dan 
rekening gehouden met wijzigingen in het voorkomen van populaties? Op 
welke wijze wordt geborgd dat de vogelconcentratiegebieden van nu 
beschermd zijn? 

14 
Bent u bereid om de grenzen van de laagvlieggebieden zodanig aan te 
passen dat natuurkernen met gevoelige natuurwaarden buiten de 
begrenzing vallen? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo neen, waarom 
niet? 

15 
Bent u bereid om laagvliegen en nachtvliegen boven Natura 2000 
gebieden waar broedvogels zijn aangewezen te verbieden tijdens de 
broedperiode? Zo ja, op welke wijze en termijn? Zo neen, waarom niet? 

16 
Bent u bereid om laagvliegen en nachtvliegen op de Veluwe te verbieden 
tijdens de bronstijd van de edelherten? Zo ja, op welke wijze en termijn? 
Zo neen, waarom niet? 

17 
Vindt er in afwachting van een Natura 2000 vergunning nu geen 
laagvliegen en nachtvliegen plaats boven Natura 2000 gebieden? Zo neen, 
op welke wijze worden er passende maatregelen genomen om verslech-
tering te voorkomen?
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